



第七屆 東區肝臟醫學研討會

日期：2023年12月23日（六）13:00~17:40

地點：慈濟大學大愛樓 13 樓學術研討會議廳

主辦單位：花蓮慈濟醫院 肝膽腸胃科

花蓮縣洄瀾肝膽腸胃防治關懷協會

Time	Program / Topic	Speaker	Moderator
13:00-13:15	Registration		
13:15-13:20	Welcome	陳健麟 教授 花蓮慈濟醫院	
13:20-13:30	Opening	劉俊人 理事長 台灣肝臟研究學會	
13:30-14:00	Grey zone chronic hepatitis B: What should we do?	劉俊人 理事長 台灣肝臟研究學會	高嘉宏 副院長 台大醫學院附設醫院
14:00-14:30	Current gap in HCV elimination	戴嘉言 副院長 高醫附設醫院	余明隆 副校長 國立中山大學
14:30-15:00	New advance in HCC systemic therapy	林成俊 教授 土城長庚醫院	盧勝男 教授 高雄長庚醫院
15:00-15:30	New era of HCC immunotherapy in Taiwan	黃怡翔 理事長 台灣肝癌醫學會	林錫銘 教授 林口長庚醫院
15:30-15:50	Panel Discussion	All	余明隆 / 盧勝男 / 林錫銘 / 高嘉宏 教授
15:50-16:10	Coffee Break		
16:10-16:40	Risk stratification for NAFLD in clinical practice	鄭斌男教授 成大附設醫院	簡榮南 副院長 林口長庚醫院
16:40-17:10	Updated AASLD Guidelines for NAFLD	黃志富 教授 高醫附設醫院	莊萬龍 教授 高醫附設醫院
17:10-17:30	Panel Discussion	All	莊萬龍 / 簡榮南 / 林漢傑 教授
17:30-17:40	Closing	高嘉宏 副院長 台大醫學院附設醫院	

贊助廠商：香港商吉立亞醫藥有限公司台灣分公司、禾利行股份有限公司、台灣必治妥施實貴股份有限公司、台灣大昌華嘉股份有限公司、瑞士商艾伯維藥品有限公司台灣分公司、羅氏大藥廠股份有限公司、台灣拜耳股份有限公司

土城長庚醫院 林成俊 教授

職稱	新北市立土城醫院胃腸肝膽科科主任 新北市立土城醫院胃腸肝膽科系副教授級主治醫師 教育部部定講師
學歷	成大醫學系 台大藥學系
專長	小型肝癌微創消融治療(包括多針聯合消融及微波消融) 肝癌標靶免疫藥物治療以及聯合治療(含質子放射，肝動脈化學藥物治療) 肝炎，肝硬化，肝腫瘤診斷及治療、一般胃腸疾病診斷及治療
重要經歷	林口長庚醫院胃腸肝膽科系副教授級主治醫師 日本九州久留米醫學中心見習 林口長庚醫院病房主任 林口長庚醫院超音波中心主任 成大醫學系畢業 台灣肝癌醫學會第5屆及第6屆秘書長 台灣肝癌醫學會第7屆理事 台灣腫瘤消融醫學會第1屆及第2屆秘書長 台灣腫瘤消融醫學會第3-6屆常委理事 中華民國醫用超音波學會第17屆及第19屆理事 台灣腫瘤消融治療指導醫師

高醫附設醫院 戴嘉言 副院長

職稱	高雄醫學大學附設中和紀念醫院副院長 高雄醫學大學附設中和紀念醫院肝膽胰內科主治醫師 高雄醫學大學內科學教授
學歷	高雄醫學大學醫學系學士 高雄醫學大學醫學研究所碩士 高雄醫學大學醫學研究所博士
專長	肝膽胰疾病 腹部超音波檢查 肝炎治療 職業病診斷與治療
重要經歷	高雄醫學大學附設中和紀念醫院消化系中心主任 高雄醫學大學主任秘書 高雄醫學大學附設中和紀念醫院肝炎防治中心主任 高雄醫學大學人事室主任 高雄醫學大學副教授 高雄醫學大學助理教授 高醫附設醫院內科住院醫師，總住院醫師 高醫附設醫院勞工安全衛生室主任 高醫附設醫院健康管理中心主任 高醫附設醫院社區醫學部主任 高醫附設醫院職業及環境醫學科主任 高醫附設醫院醫務秘書 高醫附設醫院院長室秘書 附設醫院院長室秘書 小港醫院職業醫學科主任 小港醫院健康管理中心主任

台北榮民總醫院 黃怡翔 教授

職稱	<ul style="list-style-type: none">- 迄今 臺北榮民總醫院 胃腸肝膽科 主任- 迄今 國立陽明交通大學 臨床醫學研究所 講座教授- 迄今 國立陽明交通大學 醫學系內科學科 主任- 迄今 台北榮民總醫院 胃腸肝膽科 主治醫師
學歷	國立陽明大學 臨床醫學研究所 博士 國立陽明大學 醫學系 學士
專長	慢性 B 型、C 型肝炎之治療 肝硬化及其合併症之治療 肝癌免疫治療，標靶治療，RFA，微波消融治療 腹部超音波及消化道內視鏡診斷及治療
重要經歷	<ul style="list-style-type: none">- 台灣肝癌醫學會 理事長- 台灣腫瘤消融醫學會 常務理事- 台灣消化系醫學會 理事- 台灣肝臟研究學會 秘書長- 中華醫學會 秘書長- 美國國家衛生研究院 博士後研究

Navigating Challenges and Embracing Innovations in Liver Disease Management

Abstract:

The East Region Hepatology Conference 2023 will address critical issues in liver disease management through an exploration of the latest research and clinical advancements. This abstract provides a snapshot of the key topics that will be covered during the conference, ensuring a dynamic and insightful exchange of knowledge among healthcare professionals.

- 1. Grey Zone Chronic Hepatitis B: What Should We Do?** Chronic hepatitis B continues to present a complex clinical landscape, and the concept of the "grey zone" poses unique challenges for healthcare practitioners. This session will delve into the intricacies of managing patients in this gray zone discussing diagnostic dilemmas, personalized treatment approaches, and the importance of vigilant monitoring.
- 2. Current Gap in HCV Elimination.** Despite remarkable progress in the treatment of hepatitis C virus (HCV) infection, achieving global elimination remains an elusive goal. This session will critically examine the current gaps in HCV elimination efforts, exploring barriers related to access, stigma, and reaching underserved populations.
- 3. New Advances in HCC Systemic Therapy.** Hepatocellular carcinoma (HCC) poses a significant health burden worldwide, demanding continuous advancements in therapeutic strategies. This session will showcase the latest breakthroughs in systemic therapies for HCC, emphasizing targeted therapies and immune checkpoint inhibitors.
- 4. New Era of HCC Immunotherapy in Taiwan.** Immunotherapy has emerged as a transformative approach in cancer treatment, and its application in HCC is a rapidly evolving field. This session will spotlight the unique experiences and advancements in HCC immunotherapy within the Taiwanese context.
- 5. Risk Stratification for NAFLD in Clinical Practice.** Non-alcoholic fatty liver disease (NAFLD) is a prevalent and diverse condition requiring nuanced management. This session will focus on the importance of risk stratification in clinical practice for NAFLD, exploring the latest diagnostic tools, predictive models, and strategies for assessing disease progression.
- 6. Updated AASLD Guidelines for NAFLD.** The American Association for the Study of Liver Diseases (AASLD) continuously refines its guidelines to reflect the latest evidence and best practices in managing NAFLD. This session will provide a comprehensive overview of the updated AASLD guidelines, summarizing key recommendations for diagnosis, management, and risk stratification.

The forthcoming East Region Hepatology Conference 2023 will provide a forum for healthcare professionals to actively participate in and contribute to the latest developments in the management of liver diseases. The diverse topics covered will enable participants to address challenges, adopt innovative approaches, and enhance the quality of care for patients with liver diseases.